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Op 20 november 2018 ontvingen wij vragen van dhr. C. Pelkmans namens de fractie Lijst Riel-Goirle 
over de openbare ruimte op basis van artikel 40 Reglement van Orde. Hieronder treft u de gestelde 
vragen aan, met het daarbij behorende antwoord: 

1. Hoe houdt u in de planvorming rekening met de (her-)ontwikkeling van de openbare ruimte en 
het openbaar groen? 

Antwoord: 
Bij nieuwbouwplannen start het bouwrijp maken na overleg met de ontwikkelaar/ bouwer en is 
afhankelijk van het moment van grondverkoop en diens planning van verkoop en start bouw. 
Bouwrijp betekent dat het bouwterrein beschikbaar is, dat er riolering en bouwwegen zijn aangelegd. 
Woonrijp maken (de openbare ruimte wordt definitief ingericht) gebeurt altijd zo spoedig mogelijk 
nadat de bouwwerkzaamheden zijn voltooid. Bij ontwikkelaars wordt dit afgestemd met de planning 
van de ontwikkelaar. Bij particulier bouw ligt dat genuanceerder (zie verder bij vraag 3). 

Het aanplanten van groen laat soms wat langer op zich wachten na oplevering van een civiel werk, 
omdat het aanplanten van groen seizoengebonden is. Als regel vindt het plantwerk plaats in de 
periode dat het blad van de bomen is. Dat is van medio oktober tot eind maart. Het inzaaien van gras 
kan al vroeger na de zomer en ook nog wat langer in het voorjaar. Als plantvakken vanwege het 
seizoen braak blijven liggen, worden deze zoveel mogelijk tijdelijk ingezaaid met een groenbemester. 

2. Hoe betrekt u bewoners bij de (nieuwe) invulling van het openbaar groen en de openbare 
ruimte? 

Antwoord:  
Bij grootschalige ontwikkelingen worden de plannen voor de inrichting van openbare ruimte van te 
voren gemaakt. Dit is noodzakelijk in het kader van de afspraken die met ontwikkelaars dienen te 
worden gemaakt. Het is ook van belang dit bij de start van de verkoop van de woningen klaar te 
hebben, omdat potentiele kopers van te voren vaak gedetailleerd willen weten hoe de openbare 
ruimte / de nieuwe woonomgeving er uit komt te zien. Hun keuze om een woning of kavel te kopen 
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hangt daar vaak van af. Overigens kan worden gesteld dat de gemeente altijd kiest voor een zeer 
hoog kwaliteitsniveau voor de inrichting van de openbare ruimte. 

Bij herinrichtingen door de gemeente in bestaand gebied, worden bewoners wel vooraf nadrukkelijk 
betrokken bij de (her)inrichting van hun woonomgeving.  

Het speelruimtebeleidsplan schrijft voor dat in een buurt een speelvoorziening dient te worden 
gerealiseerd als er meer dan 75 kinderen van 0 tot 12 jaar wonen. Voor nieuwbouwwijken zijn deze 
getallen pas bekend als de meeste woningen zijn opgeleverd. Desondanks worden voor een grotere 
ontwikkeling als de Boschkens al voorzieningen gerealiseerd. In de planvorming voor Boschkens -
West is in de aanleg van 3 speelplekken voorzien, waarvan er een al is gerealiseerd. 
Kleinere buurten komen in beeld bij een herijking van de aantallen kinderen per buurt of er wordt op 
basis van verzoeken gekeken naar de noodzaak. 

3. Wat zijn de mogelijke oorzaken dat de voltooiing van een (her-)ontwikkeling lang kunnen duren 
en wat communiceert u daarover met de inwoners? 

Antwoord:  
Er zijn legio redenen waarom een ontwikkeling langer kan duren: stagnerende planvorming, 
stagnerende verkoop, vertraging in de bouw door onwerkbaar weer, enz.   
Uitgangspunt is dat nieuwe straten en wijken pas woonrijp worden gemaakt (lees: de definitieve 
inrichting van de openbare ruimte wordt aangebracht) zodra alle beschikbare kavels bebouwd zijn en 
alle bouwwerkzaamheden ook daadwerkelijk zijn afgerond. Dit om schade aan de nieuwe openbare 
ruimte en daarmee kapitaalvernietiging tegen te gaan. Soms wordt er voor gekozen om het woonrijp 
maken gefaseerd uit te voeren, bijvoorbeeld wanneer een gedeelte van de betreffende straat of wijk 
al helemaal gereed is. Wat vaak ook een rol speelt is hoe lang deze betreffende straat of wijk al in de 
bouwrijpe staat is en hoeveel overlast of onveiligheid er wordt ervaren. 

Vaak komt het voor dat de gemeente niet zelf de openbare ruimte ontwerpt en aanlegt maar dit aan 
de verantwoordelijke projectontwikkelaar overlaat. De gemeente keurt dan de inrichtingsplannen 
goed, ziet toe op de kwaliteit van het werk en maakt afspraken over de uitvoering. 
Zaak is dat altijd goed en tijdig wordt gecommuniceerd wanneer er werkzaamheden worden gedaan 
en ook wanneer iets nog niet gaat gebeuren. In dat laatste zit een verbeterpunt voor de gemeente. 

4. Kan u aangeven vanaf wanneer een nieuw ontwikkelde wijk wordt opgenomen in het 
onderhoud van het openbaar groen en het onderhoud van de openbare ruimte? 

Antwoord: 
Een nieuw ontwikkelde wijk of straat wordt pas in beheer en onderhoud genomen door de gemeente 
zodra het plangebied in zijn geheel woonrijp is opgeleverd en is overgedragen aan de afdeling Beheer 
van de gemeente. 
Het onderhoud van een nieuwbouwwijk wordt vaak per deelgebied overgenomen in beheer. Na 
civieltechnisch woonrijp maken worden direct na oplevering de dagelijkse 
onderhoudswerkzaamheden als vegen en onkruid bestrijden op verharding overgenomen. Fysiek 
onderhoud aan bijvoorbeeld de verharding wordt pas overgenomen na afloop van de 
onderhoudsperiode van de aannemer. Als regel is dat 1 jaar na de oplevering. Bij groenaanleg geldt 
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dat het maaiwerk wordt overgenomen na de eerste 2 maaibeurten. Het groenonderhoud als regel 
pas 1 seizoen/1 jaar na de oplevering omdat de aannemer ook verantwoordelijk is voor het in leven 
houden van de nieuwe aanplant. 

5. Waar kan men terecht als men vragen of suggesties heeft over de invulling van de openbare 
ruimte en het openbaar groen? 

Antwoord: 
Voor vragen of suggesties over de invulling van de openbare ruimte kan men tijdens de 
ontwikkelingsfase terecht bij de betreffende projectleider / het projectteam van het project. Soms is 
dat een aannemer die dan in overleg met de gemeente deze vraag oppakt. Na overdracht van het 
project door de aannemer aan de gemeente (als het project gereed is) kan men terecht bij de 
beheerders. Via het Meldpunt worden vragen van bewoners doorgezet naar de betreffende 
medewerker van de vakafdeling. 

6. Wanneer worden er meer en vooral ook grotere bladkorven geplaats? 

Antwoord: 
Er is een beperkt budget beschikbaar voor het opslaan, uitzetten en leeg maken van bladkorven. 
Voor het bestaande areaal betekent dit dat er geen uitbreiding kan plaatsvinden. Voor nieuwe wijken 
komt automatisch extra budget beschikbaar en worden er ook extra bladkorven geplaatst. Als 
bestaande bladkorven aan vervanging toe zijn worden er grotere nieuwe korven aangeschaft.  

7. Wanneer wordt de boom gepland en het “ benkske “ geplaats ? 

Antwoord:  
De driehoek aan de Boomheide wordt verder ingericht zodra dat gedeelte van Heisteeg woonrijp 
wordt gemaakt. Voorlopig is nog niet bekend wanneer, wellicht in de tweede helft van 2019. De 
boom is overigens al geplant. Het bènkske is inderdaad toegezegd door de Wethouder en door de 
directeur van Ruimte voor Ruimte. Dit komt er ook. 
__________________________________________________________________________________ 


